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VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Water en Milieu van
26 september 2005

Aanwezig:
J. Konijnenbelt (CDA, voorzitter, J. Binnekamp (gedeputeerde), dr. R. Bisschop (SGP), ir.
D.J. van den Burg (VVD), J.L.M.M. Damen (VVD), mw.drs. M.C. Das (GL), mw.mr. K.J.
Fokker (PvdA), E. Jongsma (CDA), F. Killi (PvdA), ir. J.E.F. Landman (CU), mr. A.G. Van
Malenstein (PvdA),  mw. S.D. Oosterhuis (VVD), mr. J.G.M. Reerink (PvdA), mw.ir. A.
Swets (CDA), mw.drs. J. Vonk-Vedder (CDA), L. de Vries (SP)

Van Ambtelijke zijde aanwezig:
dr. R. Poort (wnd adjunctgriffier), mw. W. Voorneman-Rikkers (verslag)

Afwezig:
mw.drs.ing. L.L. Oostlander (CDA), J.R. Ploeger (D66), drs. R. Vis (GL), H.J. van der Wind
(SGP)

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.

2. Mededelingen
- Bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw Oostlander (CDA) , de heren Vis

(GL), Ploeger (D66), Van de Wind (SGP).
- In de novembervergadering zal een presentatie worden gegeven door Natuur & Milieu

Utrecht.
- In de eerste helft van 2006 zal een werkbezoek worden georganiseerd naar een

handhavingsobject (bedrijf/locatie).
- Op 30 september a.s. vindt een bijeenkomst plaats in Arnhem over ‘Ruimte voor de

rivier’. Ter vergadering is daarover informatie uitgereikt.

3. Conceptverslag 20 juni 2005 + bijgevoegd: toezeggingenlijst
M.b.t. de tekst
blz. 1, bij de aanwezigen achter de heer Van Malenstein ‘CDA’ wijzigen in ‘PvdA’
blz. 1, bij de aanwezigen de heer Vis (GL) schrappen.
blz. 6, 8e regel van onderen. Na GG&GD toevoegen de zin:’Spreker is bereid om de
bestaande gegevens inzake luchtvervuiling te leggen naast de gezondheidsgegevens van de
GG&GD’s in de provincie.’
Het verslag wordt met in achtneming van voornoemde wijzigingen vastgesteld.
Lijst van toezeggingen en actiepunten
De voorzitter deelt mede dat de lijst van toezeggingen en actiepunten op dit moment wordt
geactualiseerd en bij het verslag van deze vergadering zal worden gevoegd.
Mevrouw Swets merkt met betrekking tot punt 4 op, dat zij gedacht had vandaag te praten
over de vier uitgewerkte energieprojecten. Het CDA komt daarop nader terug bij agendapunt
8. Het CDA heeft echter in de vergadering van december 2004 ook verzocht om een wat
bredere strategische notitie wat haalbaar is in de provincie Utrecht op het gebied van de
alternatieve energiebronnen; welke belemmeringen er zijn (juridische, beleidsmatig,
financieel) en welke instrumenten de provincie heeft ter bevordering van alternatieve
energiebronnen (stimulering, regelgeving, bemiddeling, lobby, faciliteren). Dit verzoek heeft
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het CDA herhaald in de vergaderingen van januari, april en mei. Verzocht wordt vorenstaand
punt als zodanig toe te voegen aan de lijst van toezeggingen en actiepunten.
De heer Binnenkamp antwoordt hier moeite mee te hebben. Op grond van de gevoerde
discussie heeft in het voorjaar een expertmeeting plaatsgevonden. Daarin is een viertal
projecten besproken. Op grond van de beschikbare middelen is inmiddels een tweetal
projecten (biomassacentrale en aardgas) nader uitwerkt, die in een volgende vergadering aan
de commissie zullen worden voorgelegd. Hij kan zich voorstellen dat het punt dat het CDA
naar voren brengt bij die discussie wordt betrokken. Hij is bereid ten behoeve van die
discussie schriftelijk de (on)mogelijkheden van de provincie op hoofdlijnen aan te geven.
Mevrouw Swets deelt mede, dat het CDA zich hierin kan vinden. Zij verzoekt de notitie op
hoofdlijnen als zodanig op te nemen in de lijst van toezeggingen en actiepunten.
De heer Reerink pleit er in algemene zin voor op de lijst van toezeggingen en actiepunten te
vermelden op welke wijze een punt is afgehandeld.
Bij punt 10, de vaartocht, staat dat de informatie is verstrekt. Dat is echter alleen gebeurd aan
de aanwezigen op dat moment. De voorzitter deelt mede dat deze informatie thans ter
vergadering is uitgereikt.
Tot slot pleit de PvdA voor een planning met betrekking tot de behandeling van onderwerpen.
De voorzitter antwoordt, dat hij hierop nader terugkomt bij agendapunt 9.
Mevrouw Vonk merkt op dat bij de commissie ZCW sprake is van een toezeggingenlijst die
in een tabelvorm is opgemaakt. Dat is heel overzichtelijk. Zij pleit ervoor deze vorm ook te
hanteren voor de commissie WEM.
De voorzitter neemt dit mee.

TER BESPREKING

Portefeuille J. Binnenkamp

4. Europese Kaderrichtlijn Water
De heer Damen merkt op dat het thans gaat om het afgeven van een aantal signalen ten
behoeve van de op te stellen Stroomgebiedbeheersplannen.
In de eerste plaats hecht spreker eraan zijn waardering uit te spreken voor het korte en
bondige stuk dat voorligt. De VVD plaatst vervolgens de volgende opmerkingen en vragen.

- De VVD mist overleg en de reacties van de waterschappen.
- Blz. 2. doelen en maatregelen. De VVD pleit voor het maken van duidelijke keuzes.
- Blz. 3. het maken van quick scans voor de waterplannen. De VVD kan zich daarin

vinden, maar stelt voor de quick scans af te stemmen met andere plannen (bijv. de
visie op het landelijk gebied/de toekomst van de landbouw, de nieuwe
mestwetgeving).

- Blz. 3. Aandacht wordt gevraagd voor het kostenplaatje.
- Blz. 3 actoren. De VVD acht het van belang zo snel mogelijk overleg te voeren met de

gemeenten, omdat in het kader van de KRW een aantal zaken via flankerend beleid
worden geregeld w.o. de RO.

- Blz. 4 aanpassing van het WHP. De VVD is geen voorstander van een nieuw WHP.
Geïnformeerd wordt naar de gevolgen van de KRW op het vastgestelde WHP en of
kan worden volstaan met aanpassing van het WHP.

- Blz. 4. De VVD heeft in het kader van de KRW en de te op te stellen beheersplannen
altijd gepleit voor flexibiliteit; getracht moet worden in te spelen op maatschappelijke
ontwikkelingen. Geïnformeerd wordt of ook RO aanpassingen zijn te verwachten
vanuit de op te stellen beheersplannen.
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- Blz. 4. De VVD is geen voorstander van verdere aanpassing van de Vogel- en
Habitatrichtlijnen ten gevolge van de beheersplannen.

- Algemeen. In IPO verband is afgesproken dat de zuurkaart door PS zal worden
vastgesteld. De VVD pleit ervoor dit parallel te laten lopen met het opstellen van de
beheersplannen.

- Blz. 5. De stringente normering die in de beheersplannen wordt opgenomen mag niet
tot gevolg hebben dat de land- en tuinbouw in een aantal gebieden op slot gaan.
Wellicht is een aantal stimuleringsmaatregelen gewenst in de vorm van maatwerk.

- Blz. 6. De VVD acht communicatie van groot belang. De VVD pleit ervoor de
belangrijke actoren in dit gebied te zijner tijd (ook in de commissie WEM) in de
gelegenheid te stellen hun mening te geven over de concept-beheersplannen, zoals dit
ook is gebeurd ter zake het Streekplan en het Reconstructieplan.

Mevrouw Vonk spreekt haar waardering uit voor de heldere notitie. Het CDA plaatst de
volgende opmerkingen en vragen.
- Communicatie. Geïnformeerd wordt wanneer het Communicatieplan tegemoet kan

worden gezien en wanneer iets wordt verwacht van PS in de komende 2 jaar en de
periode daarna.

- Stringente normering voor de landbouw. Geïnformeerd wordt welke wegen de
provincie kan bewandelen om haar invloed hierop uit te oefenen.

- Kosten. Geïnformeerd wordt wat – naast ambtelijke inspanning – van de provincie
wordt gevraagd aan financiële bijdrage.

Mevrouw Fokker deelt mede, dat de PvdA erg veel in de notitie vond staan. Indien men
deze procedure goed wil volgen, moet men zich goed verdiepen in de problematiek. De
PvdA plaatst vervolgens de volgende opmerkingen en vragen.
- Het valt de PvdA op dat de inhoud van de bijgevoegde Nota’s Rijn-West en Rijn-

Midden niet altijd even congruent zijn. In de nota Rijn-West wordt bijvoorbeeld niet
gesproken over antiverdroging als maatregel. De PvdA pleit voor afstemming van de
nota’s.

- Uit het stuk blijkt dat het Heuvelruggebied een zorgwekkend gebied is. In een tabel
staat, dat voor de Heuvelrug niet bekend is welke extra inspanning nodig is. De PvdA
verzoekt om een nadere toelichting in deze.

- De indruk wordt gewekt dat zowel vanuit de provincie als vanuit de waterbeheerders
met Klankbordgroepen wordt gewerkt. Voorkomen moet worden dat allerlei gremia
komen waar overleg plaats moet vinden. De PvdA pleit voor een goede afstemming in
deze.

- Hetzelfde bepleit de PvdA voor de gegevens. Vaak wordt gezegd dat er geen gegevens
zijn en dat deze moeilijk zijn te ontsluiten. De PvdA informeert of het IPO in deze
wellicht een rol kan vervullen.

- De PvdA pleit ervoor dat het wiel niet in één deelstroomgebied wordt uitgevonden,
maar dat een en ander efficiënt wordt aangepakt.

- Op blz. 11 van de nota Deelstroomgebied Rijn-West staat, dat ook verlenging van de
termijn of verlaging van de doelen aan de orde kan zijn. De PvdA is van mening, dat
dit pas in laatste instantie aan de orde kan zijn. De inzet moet zijn: het halen van de
doelen.

- Aan een en ander is een enorm kostenplaatje verbonden. Het is niet duidelijk wie het
gat tussen het bestaande beleid en de doelen van de KWR betaalt. De PvdA pleit voor
inzicht in de kosten.
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- Dat de mest een groot probleem is, wordt nogmaals duidelijk benadrukt in het
onderhavige stuk. De PvdA pleit ervoor dat de provincie dit punt overal waar dat
mogelijk is aan de orde stelt bij het Rijk.

De heer Bisschop deelt mede, dat de SGP geen aanvullende vragen heeft.

De heer Landman merkt op, dat de inhoud van de rapportages Rijn-West en Rijn-Midden
de CU niet vrolijk stemmen. Zo leest de CU dat er nog veel gebrek is aan kennis van het
water en de ecologie, dat het heel onzeker is of de doelen wel worden gehaald en dat de
kosten heel hoog zijn. Overigens betekent vorenstaand signaal, dat de CU wenst af te
geven niet dat zij hieraan, indien hiertoe wordt besloten, niet voortvarend meewerkt om de
uitvoering gerealiseerd te krijgen.

De heer De Vries deelt mede dat de SP zich aansluit bij het betoog van de CU. De SP is
geschrokken van de lacunes in kennis over de chemie. Aangegeven wordt dat 60% van de
stoffen niet is onderzocht en de informatie moeilijk te ontsluiten is. Overigens spreekt
spreker zijn waardering uit over het onderhavige stuk dat goede maatregelen bevat. In
algemene zin verheugt het de SP dat er wat gaat gebeuren. Anderzijds baart het de SP
zorgen dat gemeenten nauwelijks meewerken en dat de provincie voor het halen van de
doelstellingen afhankelijk is van Rijksoverheid, gemeenten en andere partners.
De heer Van Malenstein hecht eraan op te merken dat het om duizenden stoffen gaat.
Over de belangrijkste stoffen weet de provincie heel veel. Een en ander moet in zijn visie
derhalve worden gerelativeerd.

Mevrouw Das merkt op dat het hele plan nogal top down is. De provincie moet afwachten
wat van het Rijk komt en moet dat vervolgens weer richting gemeenten communiceren.
De KRW heeft voor de gemeenten grote gevolgen op het gebied van RO. GL staat op het
standpunt dat het van belang is dat de provincie vanuit haar regierol alles in het werk stelt
gemeenten daar serieus bij te betrekken. GL heet de indruk dat alleen het College van
B&W van gemeenten wordt geïnformeerd. GL pleit ervoor, evenals de Staten, ook
gemeenteraden er serieus bij te betrekken.
In de notitie staat een tijdschema. Daarin wordt 2007 als uiterste datum voor de start van
de aanpassing van het WHP genoemd. GL pleit er echter voor zo snel mogelijk daarmee te
beginnen, omdat de KRW grote gevolgen heeft.

De heer Binnekamp merkt dat de RBO’s Rijn-West en Rijn-Midden gezamenlijk
optrekken. Spreker maakt deel uit van beide RBO’s. Niet in elke RBO wordt opnieuw het
wiel uitgevonden. Wat in Rijn-West wordt ontdekt, wordt gebruikt in Rijn-Midden en v.v.
Kennis is er voldoende. Het gaat echter om duizenden stoffen, waarvan de effecten nog
niet helemaal bekend zijn. Dat gaat de provincie onderzoeken. Juist door de KRW
probeert de provincie de effecten van die stoffen te meten en te leren kennen. Als de KRW
niet was opgesteld, zouden die stoffen waarschijnlijk niet in beeld zijn gekomen.
De KRW is een Europese aangelegenheid. Het is een richtlijn; het Rijk moet in 2009 een
plan hebben. De Staatssecretaris heeft aangegeven adviezen te willen hebben uit de
regio’s. Daartoe zijn adviesgroepen opgericht, t.w. RBO-West en RBO-Midden. Deze
regio’s werken samen. Daarin zijn vertegenwoordigd de waterschappen, gemeenten,
provincies en het Rijk. Die geledingen proberen de Staatssecretaris op basis van de
Europese verordening te adviseren hoe zij met de KRW richting Europa moet omgaan.
Getracht wordt de Staatssecretaris aan te geven welke doelen moeten worden gesteld. Die
doelen worden nog geformuleerd en hebben met name te maken met niet prioritaire
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stoffen. Uitgangspunt is doelen te formuleren die haalbaar zijn en waar een balans wordt
gevonden tussen ecologie en bijvoorbeeld de landbouw.
Het hele project gaat veel geld kosten. Daarvoor zijn met name de waterschappen
verantwoordelijk, die dit zullen financieren via het opslagsysteem. De rekening zal
uiteindelijk derhalve bij de burger terechtkomen. In hoeverre het Rijk bijdraagt aan deze
operatie is niet bekend. Vooralsnog levert de provincie in principe geen financiële
bijdrage. Indien dit wel het geval mocht zijn, komt spreker hierop nader terug. Er zullen
echter wel kosten worden gemaakt in het kader van ambtelijke begeleiding.
Spreker onderschrijft dat het overleg met de Klankbordgroepen plaatsvindt op een ander
niveau. De Klankbordgroepen laten zich echter wel voeden vanuit het veld (LTO, NMU,
Hydron).
Gemeenten laten het afweten. Zij worden iedere keer uitgenodigd. Er zijn ook aparte
bijeenkomsten belegd waarvoor alle 33 gemeenten zijn uitgenodigd. Helaas is de
belangstelling minimaal. De provincie blijft haar uiterste best doen de gemeenten erbij te
betrekken, omdat zij ook uiteindelijk heel veel zullen moeten doen in het kader van de
KRW o.a. op het gebied van RO. Overigens is niet iedere gemeente toegerust om deze
zaak naar behoren op te pakken. De provincie moet proberen dat te stimuleren. Ook via
het VNG wordt geprobeerd gemeenten op de hoogte te stellen van de ontwikkeling die
gaande is.
Dat de provincie keuzen moet maken is helder. Dat gaat de komende jaren ook gebeuren.
De doelen zullen worden geformuleerd. Bekeken wordt welke maatregelen daar tegenover
moeten komen te staan en wat het gaat kosten. Er zal een totaalpakket uit voortkomen dat
zal worden neergelegd in de plannen die naar de Europese Commissie gaan. De kosten
voor de provincie zijn niet duidelijk, maar – zoals gezegd – verwacht spreker niet dat de
provincie financiën beschikbaar zal gaan stellen in de zin dat een grote bijdrage zal
worden geleverd aan deze totale operatie.
Als de KRW verder moet worden uitgevoerd, de doelen zijn gesteld en de keuzen gemaakt
zal het WHP daarop moeten worden aangepast. Het WHP loopt tot en met 2008. In 2009
zal derhalve sowieso een nieuw WHP moeten worden opgesteld. Het is echter goed de
ontwikkelingen van de KRW nauwlettend te volgen en het vastgestelde WHP daarop
desgewenst aan te passen. Er komt geen nieuwe WHP in deze periode.
Dat de Vogel- en Habitatrichtlijn in de KRW wordt meegenomen is evident. Tussen LNV
en RWS vindt hierover nauw overleg plaatst. Vanuit de Vogel- en Habitatrichtlijn zal men
niet worden geconfronteerd met eisen en normen die vanuit de KRW niet kunnen worden
ingevuld.
Er wordt gewerkt aan een Communicatieplan. Spreker kan nog niet meedelen wanneer
deze tegemoet kan worden gezien. In het Utrechtse wordt intussen echter al veel gedaan
om de organisaties erbij te betrekken.
De provincie kan alleen invloed uitoefenen in de sfeer van advisering. Daar zit de
provincie zeer sterk in. De provincie ziet toe op niet al te hoge eisen en normen zodat ook
de landbouw hierin kan blijven functioneren.
Afstemming van de nota’s gebeurt niet via het IPO maar rechtstreeks in de RBO’s. De
RBO’s gaan ook gezamenlijk met één standpunt richting Staatssecretaris. Boven de
RBO’s zit een Stuurgroep, waarin de RBO’s samenkomen.
Spreker onderschrijft dat de nota’s niet tevreden stellen. Het is goed dat gezegd wordt wat
er mis gaat en nu nog goed gaat, zodat in het nieuwe plan in 2009 duidelijk is wat moet
worden gedaan.
Het Rijk heeft de verantwoordelijkheid richting Europa. Spreker is van mening dat de
Staatssecretaris een en ander zeer goed opzet qua planning en overleg.
De zuurkaart wordt meegenomen in het kader van de Vogel- en Habitatrichtlijn.
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Spreker deelt tot slot mede, dat hij op gezette tijden terugkomt bij de Commissie.

De voorzitter geeft de commissie in tweede termijn het woord.

Mevrouw Vonk informeert naar de oorzaak van de geringe belangstelling van de
gemeenten en of de provincie daar wat aan kan doen.

De heer De Vries bedankt de gedeputeerde voor de helder beantwoording.

De heer Binnenkamp antwoordt dat de gemeenten een probleem zijn. Niet alleen de
gemeenten maar ook de vertegenwoordiging van de VNG laat het wel eens afweten,
hetgeen spreker zorgen baart. Spreker heeft begrepen dat getracht wordt landelijk formatie
beschikbaar te stellen om rechtstreeks de gemeenten te benaderen en erbij te betrekken. In
de provincie stimuleert spreker het zo, dat in elk overleg met de bestuurders en de
ambtelijke werkgroepen wordt gewezen op het belang van de betrokkenheid. Het begint te
komen, maar het heeft nog de nodige impuls nodig.

De voorzitter rondt de discussie af met de conclusie, dat de commissie het onderhavige
stuk voor kennisgeving aanneemt.

5. Brief van dhr. en mw. Van Baalen over het Saneringsplan Slijppolterrein te Loenen
Mevrouw Das memoreert dat de vragen die GL heeft gesteld naar aanleiding van de brief naar
tevredenheid zijn beantwoord. Wel is GL benieuwd naar de barrière om niet te verplaatsen.
Waarom heeft de inzet van mediation niet tot resultaat geleid?

De heer Landman deelt mede, dat de CU de indruk heeft dat de provincie bij de voorbereiding
zorgvuldig heeft gehandeld. De zaak ligt nu bij de gemeente (bouwvergunning en ontheffing
van de transportband). Spreker informeert naar de stand van zaken.

De heer Bisschop merkt op dat de SGP zich aansluit bij de vraag van GL.

De heer Reerink deelt mede, dat de PvdA zich aansluit bij de vraag van GL.

Mevrouw Swets deelt mede dat het CDA van mening is, dat de provincie de zaak serieus heeft
opgepakt zonder buiten haar bevoegdheden te treden. Het CDA informeert welke opties de
provincie in deze eventueel nog heeft en welke kosten daaraan zijn verbonden. Overigens
sluit het CDA zich aan bij de vraag van GL. Wellicht kan een waarnemer worden gestuurd om
de overlast te beoordelen, zodat de bewoners zich gehoord en serieus genomen voelen. Het
CDA informeert voorts wanneer de feitelijke sanering start en hoe het traject zal lopen
wanneer de bezwaren, die thans nog bij de gemeente lopen, gegrond worden verklaard.

De heer Van der Burg deelt mede dat de VVD zich aansluit bij de woorden van de CU. De
VVD is van mening, dat de provincie zeer zorgvuldig heeft gehandeld en zelfs door het
aanwijzen van een mediator iets extra’s heeft gedaan om een en ander op te lossen. De VVD
is er geen voorstander van een waarnemer te sturen om de overlast te beoordelen. De
provincie heeft voldoende mogelijkheden waar de bewoners terecht kunnen. Hij wijst o.a. op
de klachtentelefoon.
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Mevrouw Swets merkt op dat in deze van tevoren bekend is dat sprake zal zijn van overlast en
bewoners met klachten zullen komen. Op grond hiervan is het CDA van mening dat de
provincie in deze wat pro-actiever te werk zou kunnen gaan.

De heer Binnekamp hecht er in de eerste plaats aan op te merken dat de brief is geadresseerd
aan PS. Hij heeft de commissie geïnformeerd over de wijze waarop het proces tot nu toe is
gelopen. Spreker is van mening dat de overheid het belang van de desbetreffende burgers zeer
goed in ogenschouw heeft genomen. Er is een mediator aangesteld om te kijken hoe de
overlast zou kunnen worden beperkt. In dat kader is verplaatsing aan de orde geweest. Helaas
zijn partijen tot nu toe niet tot elkaar gekomen, omdat de bewoners z.i. te hoge eisen hebben
gesteld. Spreker kan mededelen, dat toch nog een laatste poging wordt ondernomen tot
overeenstemming te komen over de verplaatsing.  Hij heeft vernomen dat de voorstellen van
de mediator wellicht toch acceptabel worden geacht door de bewoners. Mocht dat niet zo zijn,
dan moet de sanering in de visie van spreker gewoon worden uitgevoerd. Het is al 7 – 8 jaar
aan de gang. Getracht moet worden de overlast tot een minimum te beperken. Spreker ziet
geen aanleiding daar een toezichthouder aan te stellen. De provincie heeft een
klachtentelefoon. Als door de sanering sprake is van ernstige overlast, hetgeen zich voor kan
doen, zal de provincie daar adequaat op reageren door de ondernemer op zijn verplichtingen
te wijzen.
De bewoners hebben bezwaar ingediend tegen het verlenen van de bouwvergunning. De
commissie van bezwaar en beroep van de gemeente heeft nog geen uitspraak gedaan ter zake
het door de bewoners ingediende bezwaar. Indien het bezwaar gegrond wordt verklaard, zal
sprake zijn van een vertraging van 3 – 4 jaar.
Spreker hoopt dat de laatste poging om tot overeenstemming te geraken lukt. Hij zal de
commissie in kennis stellen van het resultaat.
Desgevraagd door mevrouw Swets antwoordt spreker, dat hij de informatie over het laatste
initiatief vandaag heeft vernomen.

De voorzitter stelt de vraag hoe verder met deze brief wordt omgegaan. Een mogelijkheid is
de brief voor kennisgeving aan te nemen en ter afdoening in handen te geven van GS.

De heer Reerink deelt mede, dat de PvdA vertrouwt op de toezegging van de gedeputeerde dat
in geval van overlast door de provincie zal worden ingegrepen. De PvdA stelt voor de
afdoening aan GS te laten.

Mevrouw Swets deelt mede, dat het CDA zich aansluit bij de PvdA. Het CDA pleit ervoor
eventuele klachten door te geleiden naar de mediator in plaats van naar de algemene
klachtenlijn.

De heer Van der Burg deelt mede, dat de VVD zich aansluit bij het voorstel van de PvdA.

Mevrouw Das sluit zich aan bij het betoog van het CDA. GL acht het van belang dat de
bewoners tijdens de feitelijke sanering een duidelijk aanspreekpunt hebben binnen de
provincie.

De heer De Vries is ervan overtuigd dat de provincie zeer zorgvuldig heeft gehandeld. De SP
sluit zich overigens aan bij de opmerking van het CDA over het aanspreekpunt.

De heer Landman adviseert de zaak ter afdoening aan GS over te laten.
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De heer Bisschop sluit zich aan bij het voorstel tot afdoening.

De voorzitter resumeert dat de commissie GS verzoeken de brief af te handelen op de
zorgvuldige wijze zoals tot nu toe is gebeurd, met in achtneming van het besprokene ten
aanzien van de mogelijkheden die er nog zijn en de communicatie richting de bewoners.

De heer Binnekamp antwoordt, dat de suggestie van het CDA met betrekking tot het
aanspreekpunt hem zeer aanspreekt. Hij neemt dit mee. De provincie zal alles doen om de
overlast voor de bewoners tot een minimum te beperken.

6. Stand van zaken bedrijfsinterne milieuzorg
De heer Killi deelt mede dat de PvdA het een goede zaak acht, dat in de onderhavige notitie
een aantal zaken wordt genoemd om de interne milieuzorg te bevorderen. In de notitie staan
allemaal zaken die van belang zijn voor de geloofwaardigheid van de eigen positie van de
provincie. De PvdA mist hoe het zit met het milieubewustzijn bij de medewerkers ten aanzien
van het energieverbruik en het vervoersbeleid van en naar het provinciehuis.
De PvdA kan zich vinden in de conclusie met betrekking tot het belang van het aanstellen van
een Milieuzorgcoördinator.

De heer Bisschop deelt mede, dat de SGP zich kan vinden in de inhoud van de onderhavige
notitie.

De heer Landman merkt op dat het de CU verheugt dat de interesse voor en de medewerking
aan interne milieuzorg bij de diensten in de onderhavige notitie veel positiever overkomt dan
in eerdere stukken het geval was. De CU kan instemmen met de aanstelling van een
Milieuzorgcoördinator.

De heer De Vries deelt mede het stuk met enige verwondering te hebben gelezen. In de 2e

alinea valt ‘een lijk uit de kast’; een lijk, dat het gevolg is van de Kwatta-operatie. In de
laatste alinea wordt het lijk weer in de kast gestopt. De SP vraagt zich in deze af wat de
bezuiniging in het kader van Kwatta precies heeft ingehouden. De SP kan zich niet
voorstellen, dat de functie Milieuzorgcoördinator een fulltime baan betreft. De SP kan zich
voorstellen, dat een medewerker binnen de provincie deze taak als deeltaak krijgt toegewezen.

Mevrouw Das deelt mede, dat GL met verbazing kennis heeft genomen van het feit dat de
vacature Milieuzorgcoördinator al zolang niet is ingevuld. GL had dit graag eerder gehoord.
In het PMP staat, dat er aandacht voor interne milieuzorg is. Dat moet dan ook goed zijn
geborgd. Uit het stuk wordt niet duidelijk per wanneer die borging er wel is in de vorm van de
invulling van de functie Milieuzorgcoördinator.
De behaalde successen van het afgelopen jaar verheugen GL. De successen liggen vooral op
het vlak van duurzame inkoop. De successen zijn weliswaar ad hoc, maar het effect is niet
minder. Dergelijke successen hangen echter wel vaak af van personen die bereid zijn zich
daarvoor in te zetten. Bovendien zijn zulke losse initiatieven  afhankelijk van de
omstandigheden. Een Milieuzorgcoördinator die goed inzicht heeft in alle mogelijke
milieukansen kan een meerjarenplan opstellen, zodat ook de Staten daarin keuzen kunnen
maken en zonodig daarvoor gelden kunnen reserveren. GL hoopt derhalve, dat de functie
Milieuzorgcoördinator op korte termijn weer structureel wordt ingevuld.

Mevrouw Oosterhuis vestigt de aandacht op de laatste zin van de notitie waarin staat dat
binnen de organisatie voldoende milieubewustzijn is, zodat op ad hoc basis initiatieven
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worden genomen. Dat is voor de VVD leidend. Er is niet voor niets in het kader van de
Kwatta-operatie gekozen voor het schrappen van de functie Milieuzorgcoördinator. De VVD
is op dit moment dan ook geen voorstander van het creëren van een nieuwe functie
Milieuzorgcoördinator. Als een dergelijke functionaris toch gewenst wordt geacht, dan pleit
de VVD ervoor de taken onder te brengen bij een bestaande functie. Ook de VVD heeft de
indruk, dat geen sprake is van een fulltime baan.

De heer Jongsma deelt mede dat ook bij het CDA een zekere tevredenheid overheerst, dat de
milieuzorg kennelijk bij veel mensen binnen de organisatie leeft en het afgelopen jaar de
nodige resultaten zijn bereikt. Gelet op het feit dat de functie Milieuzorgcoördinator in het
kader van de Kwatta-operatie is geschrapt kan het CDA zich vooralsnog niet vinden in het
voorstel dat toch een nieuwe functionaris wordt aangesteld. Indien dit gewenst wordt geacht,
ziet het CDA hiertoe graag een voostel tegemoet in het kader van de begrotingsbehandeling.

De heer Binnekamp zet uiteen dat binnen de organisatie veel wordt gedaan aan interne
milieuzorg. Dat is een goede zaak. In het kader van de Kwatta-opeatie hebben PS de functie
Milieuzorgcoördinator geschrapt. De DR heeft aangegeven dat binnen de organisatie behoefte
bestaat aan een coördinatiepunt. Het is niet de bedoeling daarvoor nieuwe formatieruimte
beschikbaar te stellen. Het wordt geen aparte functie en GS zullen ook niet voorstellen
hiervoor een nieuwe functionaris aan te stelen.

De voorzitter sluit de discussie af met de vaststelling, dat de commissie het onderhavige stuk
voor kennisgeving aanneemt.

7. Water- en Milieubalans 2004 – nulmeting voor het WHP en PMP
De heer De Vries deelt mee dat de nulmeting de SP verheugt.

De heer Landman merkt op dat ook de CU het nuttig en noodzakelijk acht het effect van de
maatregelen en de mate waarin de doelen worden gerealiseerd te kunnen afmeten vanaf een
nulpunt. Het voorliggende document bevat alleen de monitoring. De CU stelt voor een en
ander over 2 jaar te evalueren.
In het WHP is vastgelegd dat jaarlijks een rapportage zal plaatsvinden over de voortgang. De
CU informeert hoe deze rapportage zich verhoudt tot deze tweejaarlijkse balans.

De heer Bisschop spreekt zijn waardering uit voor de onderhavige notitie. Het getuigt van
ambitie jezelf te confronteren met een nulmeting. Het zou de waarde van de nulmeting in de
visie van de SGP hebben verhoogd indien in het onderhavige document tevens de bron van de
‘kwalijke zaken’ was vermeld. Wellicht dat dit in de volgende ronde kan worden
meegenomen.

De her Reerink deelt mede, dat het onderhavige stuk helder is door de kortheid en
overzichtelijkheid; overal zit beleid achter. Positief is de openheid hetgeen de PvdA bijzonder
waardeert. Het geeft alleen niet altijd het effect, dat wordt beoogd. De PvdA is van mening
dat de indicatoren over het algemeen niet erg smart zijn geformuleerd. Ter illustratie wijst
spreker op blz. 14 met name indicator 8.
Mevrouw Vonk hecht eraan op te merken, dat PS deze formulering hebben geaccepteerd bij
de vaststelling van het WHP.
De heer Reerink memoreert dat afgesproken is, dat de indicatoren aan de hand van de praktijk
zouden worden bijgesteld en in een aantal gevallen smarter geformuleerd zouden worden.
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De PvdA is geschrokken van het niveau van handhaving. Gemeenten hebben geen gevaarlijke
routekaarten, de rampenplannen worden niet geoefend. De PvdA mist bijvoorbeeld in dit
kader de gegevens die Rijkswaterstaat en AGV moeten aanleveren.
De PvdA gaat thans niet in op het OLM en de kaarten over het verkeer, omdat deze
onderwerpen in afzonderlijke rapportages zullen terugkomen. Wel hecht de PvdA er in deze
aan op te merken dat zij de indruk heeft dat kaart 14 de zaak wat rooskleuriger afschildert dan
in MAVI het geval is; kaart 8 geeft wat dat betreft een beter inzicht.
De PvdA mist de drinkwaterputten, het vergunningensysteem als het gaat om verdroging, de
particuliere drinkwaterwinning en het systeem van de grondwaterkoeling (KWO). Ten
aanzien van de peilbesluiten informeert de PvdA of naast de achterstand bij de waterschapen
ook sprake is van achterstand bij de provincie. Geïnformeerd wordt naar de stand van zaken
ten aanzien van het onderhoud bruggen, sluizen en wegen.
Tot slot plaatst de PvdA een ernstige kanttekening bij het toezicht op de waterschappen met
name als het gaat om AGV.

Mevrouw Vonk spreekt haar waardering uit voor de onderhavige rapportage, dat het CDA
met name beschouwt als een nuttig naslagwerk.

De heer Van Oostrum sluit zich aan bij de waarderende woorden. Hij memoreert dat destijds
al uitvoerig is gediscussieerd over de indicatoren en of ze al dan niet smart zijn geformuleerd.
Voor de VVD is van belang, dat een indicator helder is. Nu een aantal indicatoren kan worden
beoordeeld aan de hand van de resultaten, komt de VVD tot de conclusie dat de indicatoren
op sommige punten kunnen worden verbeterd om helder te krijgen wat precies wordt bedoeld
en wat precies moet worden bereikt in het PMP en WHP. De VVD vindt dit van belang om
dat in het stuk zelf ook wordt aangegeven, dat een deel van de informatie op internet zou
moeten worden geplaatst. De kaarten zijn heel inzichtelijk, maar een aantal tabellen veel
minder met name omdat niet in alle gevallen de doelstellingen daarbij heel scherp zijn
geformuleerd. De rapportage zou geen naslagwerk moeten zijn, maar de input voor de
jaarplannen die achter het PMP en WHP zitten. Op basis van de water- en milieubalans kan
vervolgens de stand van zaken worden geanalyseerd met betrekking tot het halen van de
doelstellingen (wat nog moet gebeuren om de doelstelling te behalen of dat een doelstelling
moet worden aangepast).
Voorts is de VVD van mening dat de informatie toegankelijker zou kunnen worden gemaakt
door een grafische weergave van de stand van zaken en de doelstelling met gebruik making
van de zgn. stoplichtmethode. Op die manier wordt het inzichtelijk en wordt verantwoording
afgelegd aan de inwoners. De VVD gaat het onderhavige stuk gebruiken om helder te kijken
naar de stand van zaken en de tussenrapportages van het WHP en PMP.

Mevrouw Das spreekt haar waardering uit voor de rapportage. Met name de kaartjes zijn
veelzeggend. De resultaten van de nulmeting onderstrepen het pleidooi van GL bij de
bespreking van de PMP voor hoge ambities op diverse terreinen van het milieubeleid.
Uit blz. 50, vergunningverlening, blijkt dat tot en met 2004 maar in 17 vergunningen aandacht
werd besteed aan aspecten van de verruimde reikwijdte. Indien dit wordt gerelateerd aan het
totaal aantal vergunningen dat is verleend of geactualiseerd, is sprake van een bedroevend
laag percentage. De verruimde reikwijdte is nu al ca.15 jaar verplicht. In het PMP is
vastgelegd, dat de provincie zich op zijn minst zal houden aan de wettelijke regelgeving. GL
is van mening, dat de provincie in deze een belangrijke taak heeft.

De heer Binnekamp onderschrijft, dat de inhoud van de onderhavige rapportage op sommige
plaatsen wat kan worden bijgeschaafd om het voor de burgers en maatschappelijke
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organisaties leesbaarder te maken. De aanbevelingen ter zake zal spreker ter harte nemen.
Spreker merkt op dat dit een stuk is om PS te informeren over de stand van zaken tot en met
2004. Alle in het WHP en PMP geformuleerde operationele doelen kunnen worden
teruggevonden met algemene omschrijvingen. Voor de definitie zij verwezen naar de
Programmabegroting. De onderhavige rapportage dient als basis om de jaarrapportage te
kunnen beoordelen op de voortgang. In de jaarrapportage zal men o.a. kunnen aantreffen dat
de situatie met betrekking tot de rampenplannen en gevaarlijke routes aanzienlijk is verbeterd.
De jaarrapportage kan in het eerste kwartaal van 2006 kan tegemoet worden gezien. Jaarlijks
zal spreker PS op de hoogte stellen van de vorderingen van PMP en WHP.
Het toezicht op AGV loopt goed. Er vindt inmiddels op bestuurlijk niveau bilateraal overleg
plaats met de waterschappen waarin elkaars plannen uitvoerig worden doorgenomen. Zoals
bekend hebben de provincies Zuid-Holland, Noord-Holland en Utrecht normen ontwikkeld
voor de boezemkaden. Deze liggen thans ter advisering bij alle waterschappen in deze
provincie. Eind 2005 – begin 2006 zullen PS de normen vaststellen.
Verruimde reikwijdte is geen verplichte wettelijke regeling. Het betreft een ministerieel
gedachtegoed. Spreker heeft meermalen aangegeven, dat hij geen voorstander is van het
stellen van extra eisen. Hij voert uit wat de Wet en de provinciale verordeningen
voorschrijven. Zaken die VROM en RWS wensen, beoordeelt spreker naar de Utrechtse
situatie.

De voorzitter geeft de commissie in tweede termijn het woord.

De heer Reerink handhaaft dat de PvdA eraan hecht dat de indicatoren smarter worden
geformuleerd. Als een meetinstrument niet goed is, moet dit worden bijgesteld. Spreker steunt
het voorstel van de VVD te werken met een grafische weergave.

De heer Binnekamp zet uiteen voorstander te zijn van indicatoren. Ze zijn smarter
geformuleerd in de Programmabegroting. Een en ander kan derhalve daarin worden
teruggevonden. In de onderhavige rapportage is het wat algemener geformuleerd.

De voorzitter sluit de discussie af met de conclusie, dat de commissie de onderhavige
rapportage voor kennisgeving aanneemt.

8.  Nadere uitwerking van de expertmeeting energieprojecten: Whisperbussen
Mevrouw Swets memoreert dat het CDA blij was met de expertmeeting in april en met
belangstelling uitzag naar de toegezegde nadere uitwerking van de gepresenteerde vier
projecten ten behoeve van een integrale afweging. Het CDA hecht eraan een integrale
afweging te kunnen maken. Er zal thans echter wel worden ingegaan op het
whisperbusproject. Hierbij zij echter opgemerkt dat het CDA het stuk, vanwege de late
toezending, niet in de fractie heeft kunnen bespreken. Er is wel al een aantal schriftelijke
vragen gesteld; de beantwoording is ter vergadering uitgereikt. Spreekster heeft daarvan
slechts globaal kennis kunnen nemen. Het CDA beperkt zich derhalve tot het plaatsen van een
aantal indicatieve vragen en opmerkingen; in besluitvormende zin kan zij op dit moment geen
uitspraak doen.

- Het CDA is voorstander van de whisperbus, omdat ze schoner, stiller en zuiniger zijn.
- Het CDA is benieuwd naar de uitkomst van de proef in Apeldoorn.
- Geïnformeerd wordt of ook sprake is van een bijdrage van andere partijen.
- Verzocht wordt om een nadere toelichting ten aanzien van de opschaling van 5 naar 20

whisperbussen binnen Amersfoort met name of dit in de 1e of 2e fase gebeurt.
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- Afrekening door middel van nacalculatie kan zowel in het voordeel als in het nadeel
van de provincie zijn. Geïnformeerd wordt hoe wordt omgegaan met het risico als het
meer wordt.

- Geïnformeerd wordt naar de risico’s van de overdracht van de 5 bussen. De provincie
wil de 5 whisperbussen op een gegeven moment overdragen aan Connexxion. Er
wordt gesproken over opschalen en vervolgen. Geïnformeerd wordt hoe groot die kans
is en of er garanties zijn voor de spin off effecten. Voorts is de vraag of Connexxion al
intentieovereenkomsten heeft moeten tekenen.

- Met de feitelijke koop van de 5 whisperbussen is € 5 ton gemoeid. Een bedrag van €
1,3 miljoen overhead acht het CDA erg veel. Verzocht wordt om een nadere
toelichting.

- Geïnformeerd wordt naar de realistische planning dat de bussen gaan rijden.
- Geïnformeerd wordt of gedacht is aan de toegankelijkheid van rolstoelgebruikers.
- Geïnformeerd wordt of de milieuprestatie wordt vergeleken met oude of nieuwe

bussen van Connexxion.

De heer Van der Burg deelt mede dat de VVD positief staat tegenover het concept van de
whisperbussen; ze zijn zuiniger en stiller. In het kader van de discussie over de luchtkwaliteit
wordt hiermee in de visie van de VVD een goed signaal afgegeven. De VVD plaatst de
volgende vragen en opmerkingen.

- Gepleit wordt voor duidelijkheid over de bijdrage van het Rijk.
- Er dienen goede afspraken te worden gemaakt met Connexxion.
- De VVD is blij met de toezegging van gedeputeerde Binnekamp dat straks een

integrale afweging kan worden gemaakt tussen de 4 projecten op basis van een notitie
op hoofdlijnen. De whisperbus is in dit kader het eerste project. De VVD wil de
gedeputeerde de ruimte bieden de voortvarende aanpak voort te zetten.

Mevrouw Das merkt op, dat ook GL graag een integrale afweging had gemaakt. Aan de ene
kant met de 4 projecten op het gebied van de energie; aan de andere kan met het plan van
aanpak Luchtkwaliteit. Het concept van het onderhavige project is prima. Er is sprake van
prestaties op het gebied van energiebesparing en verbetering luchtkwaliteit. Er moet echter
kunnen worden vergeleken wat de kosten per ton vermeden CO2 uitstoot zijn ten opzichte van
de andere 3 projecten. In aanvulling op de reeds gestelde vragen informeert GL hoeveel
minder geluid de whisperbussen maken ten opzichte van de conventionele bussen.

De heer De Vries deelt mede, dat de SP op zich positief staat tegenover de whisperbus.
Vanwege het late tijdstip van ontvangst is het spreker niet gelukt dit onderwerp goed voor te
bereiden. Hij sluit zich aan bij de vragen van het CDA.
De SP hecht er in algemene zin aan op te merken moeite te hebben met de juridische haken en
ogen, die vastzitten aan de concessieverlening van het OV.

De heer Landman deelt mede dat de CU positief staat tegenover het initiatief van de stillere,
schonere en zuinigere whisperbus. Wel heeft de CU kritische vragen bij de kosten. Spreker
sluit zich in deze aan bij de vragen van het CDA. Voorts plaatst de CU de volgende vragen en
opmerkingen.

- Geïnformeerd wordt of de proef ook met hetzelfde resultaat kan worden uitgevoerd
met 2 – 3 whisperbussen.

- Geïnformeerd wordt of  de inzet van een dergelijke zware externe begeleiding echt
nodig is voor een proef.
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- Geïnformeerd wordt of het gelet op de inefficiëntie van de dienstregeling niet beter is
de whisperbussen op verschillende lijnen in te zetten.

De heer Bisschop deelt mede dat de SGP dit het whisperbusproject steunt. Spreker sluit zich
aan bij de vraag of de provincie alle kosten alleen draagt.

De heer Killi deelt mede dat het in het onderhavige stuk beschreven ambitieniveau en het
toekomstperspectief de PvdA verheugen. Over de kosten zijn al veel vragen gesteld. De PvdA
sluit zich met name aan bij de vraag over de kosten van de externe begeleiding. In dit stuk
wordt aangegeven dat als het project met succes wordt afgerond een uitbreiding komt op alle
lijnen. De vraag is wie dat gaat betalen.

De heer Binnekamp bevestigt dat in het kader van de expertmeeting is gesproken over een
viertal projecten. Spreker heeft dit project met name naar voren getrokken omdat dit een
positieve zin past in de discussie over de luchtkwaliteit en duurzame energie. Daarnaast speelt
de wisseling van materieel bij Connexxion. De whisperbus is schoner, geluidarmer en
zuiniger. Het voorstel bevat een zo breed mogelijk financieel plaatje. Alle kosten komen voor
rekening van de provincie. Het resultaat van het project in Apeldoorn is nog niet bekend, maar
de verwachtingen zijn goed. Als het project slaagt is het de bedoeling dat het zich breder
ontwikkelt. Hoe breder het project zich ontwikkelt des te lager worden de productiekosten en
des te sneller gaan de busmaatschappijen over tot aanschaf van de whisperbussen. In de
concessieverlening kunnen daarover ook voorwaarden worden gesteld.
De bus wordt op één lijn ingezet, omdat het effect dan goed kan worden gemeten.
Met deze proef zijn veel kosten gemoeid. Spreker neemt aan dat de toerekening op goede
gronden is gebeurd. Deskundigen gaan de proef beoordelen. In welke mate, in welke zin en
hoelang is nog niet bekend. Dat kan desgewenst worden uitgezocht. De externe begeleiding is
nodig, omdat het een project is dat een aparte deskundigheid vraagt.
De provincie probeert subsidie te krijgen van het Rijk. De Staatssecretaris heeft dit verzoek in
overweging. Vooralsnog neemt de provincie de kosten voor haar rekening.
Spreker kan op dit moment niet alle vragen in detail beantwoorden. Desgewenst is hij bereid
deze alsnog schriftelijk te beantwoorden.
Met betrekking tot de integrale afweging memoreert spreker dat hij, naar aanleiding van de
expertmeeting, PS binnenkort 2 projectenvoorstellen zal voorleggen. In de overige 2 projecten
die tijdens de expertmeeting aan de orde zijn geweest, ziet spreker persoonlijk geen heil
omdat de provincie op die onderwerpen minder kan sturen en betekenen. Hij is ook van
mening, dat hij als bestuurder de vrijheid heeft die keuze te bepalen.
Desgevraagd door mevrouw Swets antwoordt spreker dat 4 projecten zijn gepresenteerd om
de commissie een idee te geven op welke terreinen de provincie zich in deze zou kunnen
bewegen.
Mevrouw Swets deelt mede dat het CDA haar standpunt handhaaft dat zij een afweging wil
maken op basis van de 4 projecten. Het verheugt haar dat een aantal fracties zich hierbij heeft
aangesloten.
De heer Binnenkamp merkt op dat hij de toezegging dat alle 4 projecten nader zouden worden
uitgewerkt niet terugleest in het verslag. Wel leest hij dat hij heeft aangegeven zijn voordeel
te zullen doen met de opmerkingen van de commissie en dat hij zou terugkomen met een
voorstel. Zoals gezegd komt spreker terug met 2 projectvoorstellen. Indien de commissie
vasthoudt aan de integrale afweging, kan de discussie over het onderhavige onderwerp thans
worden afgesloten en zal behandeling in de komende Statenvergadering niet kunnen
plaatsvinden. Spreker zou dit betreuren en raadt dit af, omdat het een aanzienlijk vertraging
zou betekenen voor de opstart van dit project.
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Er ontstaat vervolgens een uitvoerige discussie over de vraag of het onderhavige voorstel al
dan niet moet worden behandeld in de Statenvergadering van 10 oktober 2005.
De voorzitter stelt vast dat de door de gedeputeerde toegezegde integrale afwegingsnotitie op
hoofdlijnen niet voor de komende Statenvergadering komt. Hij concludeert, na stemming
(voor: VVD, PvdA, SP, SGP; tegen: CDA, GL, CU), dat de meerderheid van de commissie
voorstander is van behandeling van het onderhavige voorstel in de Statenvergadering van 10
oktober a.s.
De heer Binnekamp zegt toe zijn uiterste best te zullen doen alle fracties voor de behandeling
in de Staten zo veel mogelijk nadere informatie te geven.

9.  Ruimte voor de rivier
De heer Binnekamp memoreert het werkbezoek ‘op de rivier’ en informeert de commissie
over de stand van zaken. In PKB 1 gaat het voor wat betreft Utrecht met name om technische
maatregelen van de Lek tussen Amerongen en Vianen ter versterking van de dijken. Voor wat
betreft de Nederrijn staan GS van Gelderland en Utrecht een combinatie van technische- en
ruimtelijke maatregelen voor. Spreker verzoekt de commissie te ondersteunen dat hij bij de
Staatssecretaris inbrengt, dat hij meer wil dan alleen technische maatregelen. De ruimtelijke
maatregelen houden in dat in een gebied meer wordt gekeken naar recreatie, natuur- en
landschap en wellicht andere voorzieningen die daar kunnen worden getroffen. Het
vorenstaande kan voor de provincie ook financiële consequenties hebben in die zin dat er wat
onderzoekskosten moeten worden gemaakt. Voor de vaststelling van PKB 3 (eind volgend
jaar) zal de provincie een compleet onderbouwd plan bij de Staatssecretaris moeten indienen.
Spreker komt hierop nader terug.
Desgevraagd door de heer Reerink merkt spreker op dat het hem verbaast te horen dat de
commissie nog niet over het Regioadvies beschikt. Hij zegt toe een en ander te zullen nagaan.
Voorts wijst de voorzitter er naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van de heer
Reerink op, dat de informatie over het doel van de bijeenkomst van 30 oktober a.s. te Arnhem
ter vergadering is uitgereikt. Het betreft een voorlichtingsbijeenkomst.
De heer Damen merkt op, dat de VVD meermalen te kennen heeft gegeven ter zake de
ontwikkeling van de uiterwaarden voorstander te zijn van multifunctioneel gebruik. Wat dat
betreft verheugt de mededeling van de gedeputeerde over bredere inzet, recreatieve invulling
de VVD. Op grond van het vorenstaande heeft de VVD er geen moeite mee indien in dat
kader onderzoekskosten moeten worden gemaakt. De VVD ziet de voorstellen van de
gedeputeerde in deze met belangstelling tegemoet.

10. Rondvraag
Mevrouw Das heeft in de reactie van GS op de Rijksbegroting gelezen, dat op 11 oktober a.s.
het plan van aanpak Luchtkwaliteit namens de regio aan de rijksoverheid zal worden
aangeboden. Spreekster verzoekt het plan van aanpak ook aan de commissie te verstrekken.
Voorts merkt spreekster op, dat een discussie is ontstaan over de tot standkoming van de
rapportage Luchtkwaliteit stad Utrecht over 2004. Spreekster informeert naar de rol van de
provincie in deze.

Mevrouw Swets memoreert, dat het project whisperbussen in de Statenvergadering van 10
oktober a.s. wordt behandeld. Zij informeert of de beantwoording op de inhoudelijke vragen
ter zake, die in deze vergadering zijn gesteld, op korte termijn tegemoet kunnen worden
gezien.

De heer Damen memoreert dat het Kabinet heeft besloten de grondwaterbelasting voor
beregening en bevloeiing af te schaffen en de rekening weer terug te leggen bij de provincies.
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Spreker informeert of dit bekend is en zo ja wat de consequenties zijn en op welke wijze
hiermee binnen de provincie wordt omgegaan.

De heer Reerink informeert naar de stand van zaken met betrekking tot Groenraven Oost.

De heer Binnekamp deelt mede dat de afspraak met de staatssecretaris op 11 oktober a.s.,
waarin het plan van aanpak Luchtkwaliteit namens de regio zou worden aangeboden, niet
doorgaat. Er is een nieuwe afspraak gemaakt voor begin november. Het plan van aanpak
wordt op 27 september a.s. in GS behandeld. Na goedkeuring door GS zal spreker het plan
aan de commissie doen toekomen.
Spreker heeft kennisgenomen van de rapportage Luchtkwaliteit Stad Utrecht over 2004. De
provincie heeft alleen de wettelijke plicht ervoor te zorgen, dat gemeenten
luchtkwaliteitplannen maken in geval van overschrijdingen. De provincie toetst niet.
Dergelijke zaken komen echter wel aan de orde in het bilateraal overleg dat spreker heeft met
B&W van Utrecht.
Spreker zegt toe alles in het werk te zullen stellen de commissie voor 10 oktober a.s. optimaal
te informeren over het project whisperbussen.
Spreker heeft kennisgenomen van het Kabinetsbesluit inzake de grondwaterbelasting. Hem is
echter nog niet bekend, dat het kennelijk weer terugkomt bij de provincie. De consequentie is
dat de provincie nu niet meer kan meten in welke mate de onttrekkingen door de agrariërs
plaatsvinden. Spreker overweegt niet een provinciale heffing in het leven te roepen als het
Kabinet besluit de belasting af te schaffen. Wel zal hij zoeken naar mogelijkheden ter zake het
toezicht. Spreker komt hierop nader terug.
Met betrekking tot verdroging Groenraven Oost deelt spreker mede dat het overleg gaande is.
Spreker verwacht de commissie op redelijke termijn hierover nadere informatie te kunnen
verstrekken.

TER KENNISNEMING

11. Stand van zaken meetpilot vliegverkeer buiten de 20 KE
De heer Reerink deelt mede, dat de PvdA schriftelijke vragen zal stellen en op basis van de
beantwoording eventueel zal verzoeken om agendering.
De heer Jongsma deelt mede geen inhoudelijke vragen te hebben. Het CDA houdt zich wel
aanbevolen in geval van nieuwe informatie.

12. Jaarverslag 2004 Fonds nazorg gesloten stortplaatsen provincie Utrecht + reactie op
adviezen adviescommissie nazorg gesloten stortplaatsen provincie Utrecht

13. Bestrijdingssituatie Openbaar Lichaam Muskusrattenbestrijding Utrecht

14. Stand van zaken bijdrage Atjeh

15. Sluiting
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging voor
ieders komst en inbreng.


